
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte heer, mevrouw, 

 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de vragen ex art. 36 RvO van de heer 

Bushoff van de PvdA over voorstellen inzake gemeentelijke noodaanpak voor 

energiearmoede. De brief van de vragensteller treft u als bijlage aan. 

 

Aanleiding is de enorme stijging van de energieprijzen in combinatie met steeds 

duurder wordende boodschappen. Er komen steeds meer signalen dat dit voor veel 

mensen met een laag en middeninkomen niet meer is op te brengen. Van daaruit stelt 

de heer Bushoff de volgende vragen: 

 

 

1) Ontvangt u net als de PvdA noodsignalen van Groningers die de 

energierekening met geen mogelijkheid meer kunnen betalen? Deelt u de 

opvatting van de PvdA dat overheidsingrijpen nu nodig is? Om 

bestaanszekerheid te garanderen en om draagvlak te behouden voor de 

sancties alsook het dichtdraaien van de Groningse gaskraan. 

 

Wij ontvangen inderdaad signalen van inwoners die de energierekening niet 

meer kunnen betalen. Meer mensen melden zich bij WIJ en de GKB en we 

zien het aantal huishoudens met betalingsachterstanden toenemen. Ook het 

signaal vanuit de voedselbank over het toenemend aantal klanten is duidelijk.  

Wij zijn het met u eens dat de overheid moet ingrijpen. We vinden het positief 

dat het kabinet meetregelen heeft aangekondigd voor 2023. Tegelijk zijn we 

bang dat het voor een deel van onze inwoners te laat komt, en bovendien voor 

een deel van de huishoudens onvoldoende zal blijken om uit de financiële 

problemen te blijven.  
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We bereiden ons daarom op dit moment voor op een aanpak ter ondersteuning 

van inwoners in problemen, vooruitlopend op de landelijke maatregelen. We 

leggen dit plan deze week ook aan u voor. 

 

 

2) Het kabinet heeft aangekondigd mensen met schulden te willen helpen. Wat de 

PvdA betreft moet voorkomen worden dat mensen in de schulden belanden. 

Deelt u die opvatting? En bent u bereid daarvoor bij het kabinet te pleiten voor 

het snel instellen van een prijsplafond voor energie?  

 

Wij delen uw opvatting dat waar mogelijk voorkomen moet worden dat 

mensen in de schulden belanden. Daarom zetten we ook in op vroegsignalering 

van betalingsachterstanden. Het bericht dat het rijk afspraken heeft gemaakt 

over het instellen van een prijsplafond hebben we op zich positief ontvangen. 

Tegelijk zal dat niet voorkomen dat sommige huishoudens alsnog in de 

financiële problemen komen. 

 

 

3) Naast landelijk ingrijpen is ook lokaal ingrijpen nodig. We kunnen niet 

wachten op Den Haag en ondertussen Groningers in de kou of schulden laten 

belanden. Daarom is wat de PvdA betreft ook een gemeentelijke noodaanpak 

energiearmoede nodig. Het belangrijkste doel daarvan moet zijn voorkomen 

dat mensen worden afgesloten van gas en licht en in de kou of schulden terecht 

komen. Deelt u deze opvatting? Zo nee, waarom niet? Zo ja, bent u bereid om 

onderstaande suggesties ter harte te nemen en/of anderszins met maatregelen 

te komen om Groningers in nood te helpen?  

 

Met u denken wij ook dat er een noodaanpak nodig is. We vinden het positief 

dat het rijk landelijk afspraken heeft gemaakt dat huishoudens komend half jaar 

niet afgesloten mogen worden van gas en licht. We gaan er daarmee vanuit dat 

mensen komende winter niet in de kou komen te staan. We vinden het van 

groot belang dat die afspraken ook worden nagekomen en zullen scherp zijn op 

signalen hierover. Echter, het lost de financiële problemen niet op. De 

noodzaak om aanvullende maatregelen te treffen blijft wat ons betreft urgent. 

 

- 3.1 Niemand in de kou.  

Bent u bereid om als gemeente met energiemaatschappijen en 

woningbouwcorporaties om tafel te gaan en af te spreken dat bij 

betalingsachterstanden en dreigend afsluiten van gas/licht de 

gemeente op de hoogte wordt gebracht om in kunnen grijpen en 

afsluiting te voorkomen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, bent u bereid 

daarvoor bijvoorbeeld een noodfonds in het leven te roepen om in te 

kunnen grijpen en afsluiting/schulden te voorkomen? (Bijv. 

gefinancierd uit een verbeterde meicirculaire en/of voorschot op het 

rekeningsresultaat en/of andere dekking.)   

   

Via landelijke afspraken is geregeld dat inwoners komend half jaar niet worden 

afgesloten. We onderzoeken wel de mogelijkheden van een noodfonds om 

schrijnende situaties te voorkomen. Zie ook het antwoord op vraag 1. 
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- 3.2 Van reactief naar proactief. 

De gemeente heeft al verschillende regelingen om mensen te helpen 

met hoge energierekeningen. Dat is heel goed, toch weet nog lang 

niet iedereen de weg naar deze regelingen te vinden. Bent u bereid 

een campagne op te zetten om mensen te informeren en bij de hand 

te nemen over de  hulp die de gemeente nu al kan bieden? 

Bijvoorbeeld door zichtbaar te zijn in bushokjes, op reclameborden 

en via de sociale media.  

 

In de aanpak die we nu voorbereiden willen we ook meer aandacht voor 

informatie, advies en ondersteuning organiseren. Dit binnen de mogelijkheden 

van de beperkte beschikbare capaciteit die voor die ondersteuning beschikbaar 

is. Zie ook het antwoord op vraag 1. 

 

- 3.3 Duurzaam door. 

De noodzaak van de energietransitie wordt door deze fossiele 

energiecrisis nogmaals pijnlijk duidelijk. De gemeente Groningen is 

goed op weg om met een fonds energietransitie mensen te helpen 

hun huis te verduurzamen. Bent u het met de PvdA eens dat we zo 

snel mogelijk dit fonds moeten inzetten om als eerste de slechts 

geïsoleerde huizen van mensen met weinig geld te verduurzamen? 

Zo nee, waarom niet? Zo ja, heeft u deze woningen in beeld om snel 

te kunnen starten en staan er nog meer maatregelen op de planning 

om verduurzaming te versnellen?  

 

We zijn het met u eens dat we dit fonds zo snel mogelijk moeten inzetten om 

de slecht geïsoleerde huizen van mensen met weinig geld te verduurzamen. 

Uw raad heeft op woensdag 28 september het Raadsvoorstel ‘Inrichting Fonds 

Energietransitie’ vastgesteld. Daarmee heeft u het besluit genomen om drie 

type leningen beschikbaar te stellen aan particuliere huiseigenaren die niet in 

aanmerking komen voor overige financiering om te verduurzamen. Hiermee is 

een belangrijkste stap gezet om de eerlijke energietransitie verder vorm te 

geven en te zorgen dat zoveel mogelijk mensen aan deze transitie mee kunnen 

doen. Onze energiecoaches en energieadviseurs zullen actief aan de slag gaan 

om te zorgen dat we deze mensen bereiken en ondersteunen bij de aanvraag 

van de lening. Op basis van de gegevens van TNO en het CBS hebben we een 

goed beeld waar in de gemeente Groningen de woningeigenaren aanwezig zijn.  

De gemeente Groningen heeft ook Rijksmiddelen ontvangen in het kader van 

energiearmoede en vanuit het Volkshuisvestingsfonds. Naast het verstrekken 

van leningen vanuit het fonds gaan we ook de mogelijkheden verder uitwerken 

om deze middelen als subsidie in te zetten waarbij we de woningen van 

kwetsbare huishoudens kunnen isoleren. Naast de inzet van energiecoaches 

voor het geven van advies over de kleine maatregelen en gedrag, geven de 

energieadviseurs advies aan de kwetsbare huishoudens over de grotere 

maatregelen zoals de financiering middels leningen en subsidies. Voor 

bewoners die extra hulp nodig hebben bij het plaatsen van de kleine 

energiebesparende maatregelen wordt een team van de energieklusbus ingezet.  
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Met de woningcorporaties maken we afspraken om de corporatieve 

woningvoorraad te verduurzamen. We hebben een basisniveau met elkaar 

afgesproken waarbij de corporaties de woningen verduurzamen tot dit niveau. 

Ook zullen de corporaties uiterlijk in 2028 alle woningen met E, F en G-label 

hebben verduurzaamd, maar de meeste corporaties gaan dit al eerder doen. 

 

 

4) Naast bovenstaande suggesties, werkt het gemeentebestuur momenteel zelf aan 

een pakket van maatregelen? Zo nee, waarom niet? Zo ja, welke maatregelen 

zijn dit en op welke termijn denkt u -eventueel met inbegrip van bovenstaande 

suggesties- een pakket maatregelen te kunnen presenteren? 

 

We werken inderdaad aan een pakket maatregelen ter overbrugging van de 

komende maanden vooruitlopend op de door het kabinet aangekondigde 

maatregelen. We leggen dit pakket deze week aan u voor.  

 

 

5) Naast een lokale noodaanpak energiearmoede en een landelijk prijsplafond 

voor energie om te voorkomen dat mensen in de kou en/of schulden terecht 

komen, is ook hulp aan cruciale gemeentelijke voorzieningen van belang. Denk 

daarbij aan zwembaden, buurthuizen, gebouwen van culturele instellingen, 

sportverenigingen en schoolgebouwen. Deelt u de opvatting dat deze 

voorzieningen cruciaal zijn en net als in de coronacrisis geholpen moeten 

worden overeind te blijven ten tijde van deze energiecrisis? Wat gaat u 

daarvoor doen? Bent u bereid samen met andere gemeenten en de VNG deze 

eis op tafel te leggen bij het kabinet?  

 

Wij zijn het met u eens dat maatschappelijke voorzieningen van groot belang 

zijn voor onze inwoners, in deze tijd van koopkrachtcrisis wellicht nog meer 

dan anders. In de aanpak die we u voorleggen gaan we hier ook op in. Voor 

structurele aanvullende ondersteuning zijn onze mogelijkheden zeer beperkt. 

Wij zullen dit zeker samen met andere gemeenten en de VNG  agenderen bij 

het kabinet. 

 

6) Gelet op de hoge nood van veel Groningers en de grote onzekerheid met de 

winter voor de deur, hopen we dat u bereid en in staat bent spoedig en bij 

voorkeur eerder dan de daarvoor geldende termijn deze vragen te 

beantwoorden. Bij voorbaat dank.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

burgemeester,     secretaris, 

Koen Schuiling    Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 
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